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Taxa inom miljöbalkens och livsmedelslagens område  

Beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden ställer sig bakom  

• att ändra i taxan för miljöbalkens område, 
• att ändra i taxan för livsmedelslagens område, samt  
• att samhällsbyggnadsnämnden för varje kalenderår (avgiftsår) därefter får besluta att höja 

avgiftsbeloppen i dessa taxor (fasta avgifter och timavgifter) med den procentsats för 
PKV som är publicerad på SKR:s webbplats för oktober månad året före avgiftsåret. 

• samt skickar dessa vidare till kommunfullmäktige för beslut. 
 

Ärendet 
De förändringar som föreslås är att tillsynsavgift ska debiteras efter tillsyn samt att timavgiften 
höjs för att mer ligga i linje med övriga kommuner inom sjuhärad, både för enhetlighet inom 
sjuhärad och för att underlätta för samverkan, samt att taxorna sedan även ska följa 
prisutvecklingen i samhället. 
Den höjning som föreslås kommer ändå att innebära att Bollebygds kommun ligger under 
genomsnittet för de övriga kommuner som jämförelse skett mot. För att kunna uppfylla 
författningsstadgad tillsyn kan ytterligare höjning komma att behövas, och även med anledning av 
hänsyn till nyckeltalet kostnadstäckningsgrad.  
Tidigare har de årliga tillsynsavgifterna betalats årligen i början av varje nytt år. Betalningen 
baseras på det antal timmar som den aktuella verksamheten är klassad för. Klassningen är 
riskbaserad och bygger på tabeller som är gemensamma för alla som bedriver tillsyn inom 
miljöbalkens och livsmedelslagens områden. 
Livsmedelsverket har gått ut med att en debitering ska ske i efterhand, dvs efter att tillsyn skett. 
Även inom ramen för miljöbalken förespråkas debitering efter tillsyn. Den nu gällande taxan 
tillåter inte att debitering i efterhand sker och därför föreslås att den ska ändras. 
Den avgift som debiteras är det antal timmar en verksamhet är klassad för multiplicerad med 
beslutad timavgift. Denna timavgift räknas normalt upp årligen och därför föreslås en höjning av 
denna från 1000 kr/timma för miljöbalkstillsynen samt 1200 kr/tim för tillsyn enligt 
livsmedelslagen till 1100 kr/timma för tillsyn enligt miljöbalken och till 1400 kr/timma för tillsyn 
enligt livsmedelslagen. Dessa timavgifter ligger mer i linje med övriga kommuner inom sjuhärad.  
  
Ekonomiska förutsättningar 
  
De ekonomiska förutsättningarna påverkas inte, vad gäller efterhandsdebitering alternativt att 
göra en massdebitering i början av året. Samma antal verksamheter ska besökas och därmed 
kommer samma summa att debiteras, dock är skillnaden att det sker löpande under året och inte 
en gång per ås som tidigare. 
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Vad gäller höjning av timavgifterna så behöver dessa följa prisutvecklingen och kostnaderna i 
övrigt i samhället och det är även en fördel om de ligger i linje med övriga kommuner inom 
sjuhäradsområdet. 
  
Bedömning 
Fördelen med en efterhandsdebitering är att ingen behöver betala något år för tillsyn som inte 
kan genomföras av olika anledningar.  
  
Barnkonsekvensanalys 
Inga negativa konsekvenser då det endast är frågan om en ändring av när en tillsynsavgift ska 
betalas, i förväg eller efter genomförd tillsyn. 
  
 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till beslut 
Samhällsbyggnadsnämnden ställer sig bakom  

• att ändra i taxan för miljöbalkens område, 
• att ändra i taxan för livsmedelslagens område, samt  
• att samhällsbyggnadsnämnden för varje kalenderår (avgiftsår) därefter får besluta att höja 

avgiftsbeloppen i dessa taxor (fasta avgifter och timavgifter) med den procentsats för 
PKV som är publicerad på SKR:s webbplats för oktober månad året före avgiftsåret. 

• samt skickar dessa vidare till kommunfullmäktige för beslut. 
  
Beslutsgång 
Ordförande frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  
 

Ärendets beredning 
Ärendet har handlagts och föredragits av bygg- och miljöchef Gunilla Kock-Hansson. 

Beslutsunderlag 
 Taxa inom miljöbalkens och livsmedelslagens område 
 Taxa inom livsmedelslagens område 
 Taxa inom miljöbalkens område 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 

Paragrafen är justerad 
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